



**ကရင်အမျိုးသမီးအစည်းအရုံးက ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း အကြမ်းဖက်မှုများ တိုးမြှင့်လာခြင်းအပေါ် ရှုံ့ချလိုက်သည်။
အရေးပေါ် တုန့်ပြန်ရန် နိုင်ငံတကာ အသိုင်းအဝိုင်းကို တောင်းဆိုလိုက်သည်။**

ရက်စွဲ။ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၂၀ ရက်။

ကရင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းတွင် အပြစ်မဲ့အရပ်သားများအပေါ် မြန်မာစစ်တပ်၏ ယခုနောက်ဆုံးတိုက်ခိုက်မှုများအား ကရင် အမျိုးသမီးအစည်းအရုံး(KWO)က ပြစ်တင်ရှုတ်ချသည်။ ရွာသားများ၏အခွင့်အရေးများကို သနားညှာတာမဲ့စွာ ချိုးဖောက် နေမှုများ ရပ်တန့်ရမည်။ သူတို့သည် နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝိုင်း၏ လူသားချင်းစာနာသောတုန့်ပြန်မှုကို ချက်ချင်းလိုအပ်နေ သည်။ မြန်မာစစ်တပ်က လမ်းဖောက်လုပ်နိုင်ရန်အတွက် ကရင်အရပ်သားများ သတ်ဖြတ်ခံနေရသည်၊ ဒဏ်ရာရနေကြ သည်။ ဆန္ဒမပါပဲ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်ကြရသည်။

မကြာသေးမီက မြန်မာစစ်တပ်၏လက်နက်ကြီးပစ်ခတ်မှုများကြောင့် အရပ်သား၄၀၀၀နီးပါး အိုးအိမ်စွန့်ခွာခဲ့ရသည်။ ရွာ လူကြီးတစ်ဦး သေဆုံးခဲ့သည်။ ၁၁ နှစ်အရွယ်ယောက်ျားလေးတစ်ဦး ပြင်းထန်စွာဒဏ်ရာရခဲ့ပြီး မွေးမြူရေးခြံအတွင်း အလုပ် လုပ်နေသောရွာသားတစ်ဦး၏ ခေါင်းနှင့်ပေါင်တို့တွင် တိုက်ပွဲများအတွင်းက လက်နက်ကြီးမော်တာဆန်များ ထိမှန်ခဲ့သည်။ ယခုထုတ်ပြန်ကျေညာချက်ကို ရေးနေသည့်အချိန်အထိ တိုက်ခိုက်မှုများ ဆက်လက်ဖြစ်ပွားနေသည်။ ထိုသို့သော နိုင်ငံရေး ဆိုင်ရာစစ်ဆင်သည့်အပြုအမူများသည် ရှက်ဖွယ်ကောင်းပြီး ပြင်ဆင်ရန်တောင်းဆိုလိုက်သည်။ မြန်မာစစ်တပ်သည် ဗျူ ဟာမြောက်လမ်းတစ်ခုကို ကျေးရွာသားများ ရှေးအစဉ်အဆက်ပိုင်ဆိုင်ခဲ့သောမြေပေါ်တွင် သူတို့အကျိုးစီးပွားအတွက်ဟု အကြောင်းပြလျက် ဆန့်ကျင်သည့်အသံများကို တိတ်ဆိတ်စေလျက် အတင်းအဓမ္မဖောက်လုပ်ရန် ကျိုးပမ်းလျက်ရှိသည်။ မိမိတို့အသိုင်းအဝိုင်းသည် ဆယ်စုနှစ်ပေါင်းများစွာ ချိုးဖောက်ကျူးလွန်မှုများကို ခံစားခဲ့ရပြီးဖြစ်သည်။ တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ်(NCA) ၏ ပိသုကာများဖြစ်သော်လည်း မြန်မာစစ်တပ်သည် သတ်မှတ်ချက်များကို အတောမသတ်အလွဲသုံးပြီး ချိုးဖောက်သည်။ အစီအစဉ်တကျ တိုက်ခိုက်မှုများက သူတို့သည် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့်နိုင်ငံအ တွင်း ညီညွတ်ရေးတို့ကို စစ်စစ်မှန်မှန် လိုလားခြင်း မရှိကြောင်း ပြသနေသည်။

ပိတ်ဆို့နေသောငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်မှတစ်ဆင့် အပြုသဘောတိုးတက်မှုများမရှိခြင်းသည် အဓိပ္ပာယ်ရှိသော ပြောင်းလဲမှု တစ်စုံတစ်ရာ ဖြစ်လာနိုင်ချေမရှိမရှိကို မေးခွန်းထုတ်စရာဖြစ်စေသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲများအတွင်း တင်းကြပ်စွာ ကန့် သတ်ထားသောအစည်းအဝေးများသည် အရပ်သားများ၏ အချက်အလက်ဖြည့်စွက်မှုကိုလျော့နည်းစေပြီး ပတ်သက်ဆက် နွယ်သူများကိုလည်း ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုများမှ အကြိမ်များစွာထွက်သွားစေခဲ့သည်။ လုံလောက်မှုမရှိသောစောင့်ကြည့်မှုလုပ် ငန်းစဉ်နှင့် NCA ချိုးဖောက်မှုများအတွက် တာဝန်ခံမှုမရှိခြင်းတို့ကို ဖြေရှင်းရမည်။ တည်ရှိနေသောသဘောတူညီချက်များ ကို လျစ်လျူရှုပြီး အပြစ်ပေးအရေးယူခံရခြင်းမှ ကင်းလွတ်ခွင့်ရှိနေခြင်းတို့က လုပ်ငန်းစဉ်ကို မည်သို့လျှင်ရှေ့သို့တိုးတက် စေနိုင်မည်နည်း။

စစ်တပ်ဦးဆောင်မှုက လမ်းဖောက်လုပ်ရန်နှင့် ဆောက်လုပ်ရေးစီမံကိန်းများအတွက် ကရင်ပြည်သူများ၏မြေများကို အသုံးပြုခဲ့ကြသည်။ ဤအပြုအမူများသည် မြန်မာစစ်တပ်အား မြေများခိုးယူရန်၊ အကြောက်တရားဖန်တီးရန်နှင့် ဒေသခံလူထုအပေါ် ထိန်းချုပ်မှုကိုလုပ်ဆောင်ရန် မြန်မာစစ်တပ်က အသုံးပြုသောနိုင်ငံရေးနည်းလမ်းများသာ ရိုးရှင်းစွာဖြစ်လျက်ရှိသည်။

ကရင်အရပ်သားများ၏ ကြီးထွားလာနေသောလှုပ်ရှားမှုသည် မြန်မာစစ်တပ်၏ ဆက်လက်အကြမ်းဖက်မှုအပေါ် သည်းခံခြင်းမပြုရန် ငြင်းဆန်နေသည်။ ရွာသား ၁၀၀၀၀ ကျော်က လက်နက်ကိုင်တည်ရှိမှုကိုဆန့်ကျင်ပြီး မြန်မာစစ်တပ် တပ်စခန်းများ ချက်ချင်းရုတ်သိမ်းရန် တောင်းဆိုမှုများကို KWO က ထောက်ခံသည်။ လမ်းဖောက်လုပ်ခြင်းသည် ရွာသားများ၏ ဘဝနှင့်လုပ်ကိုင်စားသောက်မှုကို အန္တရာယ်ဖြစ်စေသောတိုက်ခိုက်မှုများကို ဖြစ်ပေါ်စေသည်ဟု ရွာသားများကရှုမြင်ကြသည်။ သူတို့က နိုင်ငံရေးပြေလည်မှုကို မရောက်ရှိနိုင်သေးမှီ သူတို့၏နယ်မြေများတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဆန့်ကျင်သည်။ ဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်းများအားလုံးကို ချက်ချင်းအဆုံးသတ်ရန် သူတို့၏တောင်းဆိုမှုကို KWO အပါအဝင် လူထုအခြေပြုအဖွဲ့အစည်းများက ထောက်ခံသည်။

အရပ်သားများအပေါ် လတ်တလော ဗုံးကျဲတိုက်ခိုက်ခြင်းသည် နိုင်ငံတကာဥပဒေကို ချိုးဖောက်ခြင်းဖြစ်ပြီး မိမိတို့ဌာနေတိုင်းရင်းသားအသိုင်းအဝိုင်းအပေါ် သူတို့၏ကျူးလွန်မှုများအတွက် မြန်မာစစ်တပ်ကို တာဝန်ခံစေရန် နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝိုင်းတွင် တာဝန်ရှိသည်။ ထို့အပြင် မြန်မာစစ်တပ်၏အပြုအမူများသည် NCA နှင့် ကိုက်ညီမှုရှိလာသည်အထိ ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုများကို ရပ်ဆိုင်းထားရမည်။ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် ဦးဆောင်သောအစိုးရသည် မြန်မာစစ်တပ်၏ အပြုအမူများအတွက် တာဝန်ယူရမည်။ မိမိတို့အနေဖြင့် မြန်မာစစ်တပ်ကို တိုက်ခိုက်မှုများရပ်ဆိုင်းရန်နှင့် တပ်ဖွဲ့များအားလုံးကို ချက်ချင်းဆုတ်ခွာရန် တောင်းဆိုသည်။ စစ်မှန်တဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အချိန်ရောက်ပါပြီ။

မီဒီယာများ ဆက်သွယ်ရန်

၁။ နော်ကညောဖော၊ KWO အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူး
အင်္ဂလိပ်နှင့် ကရင်။ +66 810295503

၂။ နော်အဲလစ်၊ KWO ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ
မြန်မာနှင့် ကရင်။ +66 988 143294